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Inleiding 
 

Op 6 juli 2021 heeft het college ingestemd met de oprichting van het jongerenpanel. In eerste instantie 
is deze voor een pilot van twee jaar opgericht. Het panel geeft gevraagd en ongevraagd advies over 
onderwerpen die zij belangrijk vinden voor Huizen, of waar de gemeente inbreng van jongeren op wil 
hebben (zie de bijlage aan het einde van deze evaluatie voor de onderwerpen die al aan bod zijn 
gekomen). Momenteel bestaat het jongerenpanel uit 13 leden (de richtlijn is 10-20 leden) in de leeftijd 
15 tot 22 jaar (deelname kan van 14 tot en met 22 jaar) die in Huizen wonen. Het is een diverse groep 
jongeren van zowel jonge vrouwen als jonge mannen, waarvan sommigen al werken en anderen nog 
naar school gaan of studeren op verschillende onderwijsniveaus. Ook zit er variatie in culturele en 
sociaaleconomische achtergrond.  
   
In het huidige collegeprogramma wordt het belang van jongerenparticipatie genoemd: “Samen met de 
jongeren wordt bekeken waar behoefte aan is en wat er bij de jeugd leeft. Gewerkt wordt dus niet 
alleen vóór jongeren, maar ook mét jongeren. Hiervoor moet ook een goede samenwerking ontstaan 
met jongeren, zoals bijvoorbeeld via het jongerenpanel. De samenwerking met het jongerenpanel 
wordt jaarlijks geëvalueerd mét de jongeren van het panel. De uitkomsten van de evaluatie worden 
voorgelegd aan de commissie Sociaal Domein.” Ook wordt specifiek het jongerenpanel genoemd in 
relatie tot het vormen van beleid: “Het jongerenpanel dient een belangrijke rol te krijgen in het beleid 
dat voor jongeren belangrijk is. Voorwaarde is dat het jongerenpanel bestaat uit een brede 
vertegenwoordiging van de jongeren.”  
  
De basis voor deze evaluatie vormt het collegebesluit van 6 juli 2021, waarin de beweegreden voor 
het opzetten van het jongerenpanel, de randvoorwaarden voor succes van het jongerenpanel en de 
samenstelling en werkwijze van het jongerenpanel wordt omschreven. Omdat het hier een pilot betreft, 
waarvan het goed is deze uitgebreid te evalueren, is niet alleen gesproken met het jongerenpanel zelf, 
maar ook met de ambtenaren / personen van organisaties (zoals Connect en het 4 Mei Comité) met 
wie het jongerenpanel gesproken heeft en het college.  

 
 

1. Beweegredenen voor het oprichten van het jongerenpanel 
 

1a. De gemeente Huizen moet jongere burgers betrekken bij ontwikkelingen in de gemeente.  
Het jongerenpanel heeft het gevoel goed betrokken te worden bij ontwikkelingen in de gemeente, 
maar vindt dat de gemeente jongeren buiten het panel om beter kan betrekken dan nu het geval is. 
Ook de ambtenaren / personen van organisaties waarmee gesproken is geven aan dat zij het 
jongerenpanel een goede manier vinden om jongeren te bereiken, maar dat dit niet de enige manier 
zou moeten zijn. Het college vindt dat jongeren nog niet genoeg worden betrokken. En dat wat er 
speelt onder de jeugd ook breder moet worden opgehaald dan alleen met het jongerenpanel.  
 
In het collegeprogramma staat dat het jongerenpanel een voorbeeld is van samenwerking met 
jongeren. Het jongerenpanel moet vooral gezien worden als een klankbordgroep en één van de 
manieren van jongerenparticipatie.  
 
Conclusie: De gemeente Huizen heeft jongeren meer betrokken bij ontwikkelingen door het 
jongerenpanel op te starten. Jongeren buiten het panel worden nog niet voldoende bereikt. Er moeten 
naast het jongerenpanel andere methoden worden ingezet om jongerenparticipatie te vergroten. 
 
1b. Innovatieve ideeën van jongeren kunnen het beleid van de gemeente versterken. 
De ambtenaren / personen van organisaties waarmee het jongerenpanel heeft gesproken hebben 
aangegeven dat de ideeën en inbreng van het jongerenpanel vaak tot nieuwe inzichten heeft geleid. 
De meesten hebben aangegeven dat zij de inbreng zo veel mogelijk meenemen bij het ontwikkelen 
van beleid of in hun werkzaamheden, waarbij wel wordt aangegeven dat niet alle inbreng altijd even 
haalbaar of uitvoerbaar is. Soms sluit de inbreng ook aan bij wat er in eerdere participatietrajecten is 
opgehaald en wordt de inbreng van de jongeren gebruikt als een versteviging. Het college heeft 
aangegeven niet genoeg zicht te hebben op de inbreng van de jongeren in het beleid.  
Een verbeterpunt is dat de inbreng van jongeren duidelijker terug moet komen in het beleid. 
Daarnaast is het ook belangrijk dat er wordt gecommuniceerd naar de betreffende portefeuillehouder 
wat het jongerenpanel heeft gezegd over diens onderwerp. Het jongerenpanel houdt zelf een blog bij 



 
 

over de bijeenkomsten, deze kan actiever met de portefeuillehouders worden gedeeld, en eventueel 
aangevuld worden met verdere inhoudelijke input die het jongerenpanel meegeeft. 
 
Conclusie: De gemeente Huizen gebruikt de innovatieve ideeën (daar waar haalbaar) van jongeren 
uit het jongerenpanel voor het ontwikkelen van beleid, maar de borging hiervan in het beleid moet 
verbeterd worden. Portefeuillehouders moeten hier meer in meegenomen worden.   
 
1c. De gemeente krijgt beter zicht op wat er leeft onder de jeugd en kan beleid en uitvoering 
hier op aanpassen. 
Het college heeft zoals eerder vermeld aangegeven nog niet voldoende zicht te hebben op wat er leeft 
onder jongeren door het jongerenpanel, maar voor zover de inbreng hen wel heeft bereikt heeft dit wel 
tot nieuwe inzichten geleid. De ambtenaren / personen met wie het panel gesproken hebben 
aangegeven nu juist wel beter te weten wat er speelt onder de jeugd door het jongerenpanel. In 
sommige gevallen heeft dat echt als een eye-opener gewerkt. Wel is deze groep het eens met het 
college dat het jongerenpanel niet de spreekbuis voor alle jongeren is in Huizen.  
 
Conclusie: De gemeente Huizen heeft door het jongerenpanel nieuwe inzichten opgedaan en 
gebruikt (daar waar haalbaar) deze in het ontwikkelen van beleid. De borging hiervan in het beleid 
moet verbeteren. Ook jongeren buiten het panel moeten worden betrokken bij beleidsontwikkeling. 
 
1d. De jongeren krijgen meer inzicht in de gemeente en voelen zich hierdoor meer verbonden 
met de gemeente. 
Het jongerenpanel geeft aan dat ze door de deelname aan het panel meer inzicht hebben gekregen in 
wat de gemeente doet. Ze voelen zich meer betrokken, vooral omdat ze zien dat er wat gebeurt met 
hun inbreng. Wel geeft het panel aan niet altijd (meteen) iets terug te zien van hun input. Tegelijkertijd 
snappen ze nu ook beter waarom dingen soms lang duren bij de gemeente. Ook zijn niet altijd alle 
onderwerpen even interessant voor jongeren. 
 
Conclusie: De jongeren van het jongerenpanel voelen zich meer betrokken bij de gemeente en 
hebben meer geleerd over de gemeente. Er moet wel bekeken worden welke onderwerpen 
interessant zijn voor jongeren. 

 
 

2. Randvoorwaarden die van belang zijn voor een succesvol jongerenpanel 
 

2.a. Bestuur en ambtelijke organisatie nemen adviezen van het jongerenpanel serieus in 
overweging. 
Het jongerenpanel geeft aan dat zij zeker het gevoel hebben dat hun inbreng serieus genomen wordt, 
waarbij ze het fijn vinden dat er terugkoppeling wordt gegeven, maar dat dit naar hun idee nog niet 
met alle onderwerpen is gebeurd. Ook geven ze aan dat ze het prettig zouden vinden om meer mee te 
krijgen over welke schakel het panel speelt in de vorming van beleid. Ook de ambtenaren / personen 
van organisaties met wie is gesproken geven aan de inbreng van het panel serieus in overweging te 
nemen (daar waar het haalbaar en uitvoerbaar is), waarbij een aantal wel hebben aangegeven te 
recent met het panel gesproken te hebben om te kunnen vertellen wat er precies met de inbreng gaat 
gebeuren. Verder wordt ook aangegeven dat bij de gemeente langdurige processen lopen, waardoor 
het soms lang duurt voordat er een terugkoppeling wordt gegeven, en soms wordt de inbreng van het 
jongerenpanel niet letterlijk overgenomen, waardoor niet altijd goed te zien is wat de exacte inbreng 
van het panel is geweest. In één geval is aangegeven dat de inbreng van het jongerenpanel op 
verzoek van het college een minder prominente plek kreeg in een beleidsstuk, omdat de inbreng van 
het jongerenpanel niet belangrijker mag zijn dan inbreng van de andere participanten. De gedachte 
van het college hierbij is dat alle inbreng van alle participanten even belangrijk is. Verder geeft het 
college ook hier aan nog te weinig zicht te hebben op de adviezen van het jongerenpanel en het 
belangrijk vindt dat het panel divers is, om de adviezen serieus in overweging te nemen.  
 
Conclusie: De adviezen van het jongerenpanel worden door de ambtelijke organisatie serieus in 
overweging genomen. Het college heeft nog te weinig zicht op de adviezen van de jongeren en vindt 
het belangrijk dat de samenstelling divers is om de adviezen in overweging te nemen. Het advies van 
het jongerenpanel moet beter worden gecommuniceerd en geborgd in het beleid. 
 
 



 
 

2.b. Het jongerenpanel wordt begeleid vanuit de ambtelijke organisatie. 
Het panel vindt de begeleiding goed, prettig en benaderbaar. In het collegebesluit van juli 2021 stond 
dat de jongeren gekoppeld zouden worden aan een mentor uit Jong Huizen. Dat is na de zomer van 
2022 afgeschaft omdat er vanuit het panel geen behoefte aan zou zijn, dat onderschrijven ook de 
nieuwe leden van het panel. Ook geeft het panel aan de trainingen (debatteren en 
adviesvaardigheden) als nuttig te hebben ervaren, vooral het debat met de raadsleden na de 
debattrainingen vonden ze leuk en zouden ze vaker willen doen.  
 
Conclusie: De begeleiding vanuit de ambtelijke organisatie wordt als prettig en nuttig beschouwd. 
 
2.c. Er is ruimte voor eigen initiatief van de jongeren. 
Het panel geeft aan dat er ruimte is voor eigen initiatief. Ze hebben het idee dat het grootste gedeelte 
van de onderwerpen waar over gesproken wordt vanuit hen zelf komt en vinden het fijn om daar 
inbreng op te kunnen leveren. Daarnaast vinden ze het goed dat de gemeente het panel benaderd 
met onderwerpen waar de gemeente inbreng van het panel op wil hebben. Op die manier worden ze 
ook bij onderwerpen betrokken waar ze zelf niet op komen, waarbij wel gelet moet worden op dat de 
onderwerpen ook interessant genoeg zijn voor jongeren. Ze vinden het fijn dat de gemeente ze het 
gevoel geeft dat ze nodig zijn bij besluitvorming en dat hun mening er echt toe doet. Het is belangrijk 
dat ze een goede terugkoppeling krijgen van wat er met hun inbreng is gedaan. 
 
Conclusie: Er is voldoende ruimte voor eigen initiatief van de jongeren in het jongerenpanel. Het 
jongerenpanel wordt ook frequent door de gemeente benaderd om inbreng te leveren. 
 
 

3. Samenstelling en werkwijze van het jongerenpanel 
 
3.a. Het jongerenpanel moet representatief zijn voor de jongerenpopulatie van Huizen. 
De ambtenaren / personen van organisaties met wie het panel gesproken heeft geven aan dat het een 
diverse groep jongeren is met verschillende achtergronden. Hierbij wordt wel opgemerkt dat de 
jongeren die bij jeugdconsulenten/Connect/jongerenwerkers/jeugdboa’s bekend zijn nog worden 
gemist in de groep. Er wordt aangegeven dat die ook heel lastig te bereiken zijn. Ook geldt dat er nog 
veel jongeren niet worden bereikt door de gemeente. Dit is ook een punt van aandacht van het 
college. Naar aanleiding van de bespreking in het college en de ontmoetingen met het panel, geeft het 
college aan dat de groep divers is, maar dat het wenselijk is dat de groep groter wordt. Het 
jongerenpanel zelf vindt dat er meer jongens in kunnen, maar dat het verder zo representatief is als je 
het kan krijgen voor een jongerenpanel. Ze geven aan dat niet elke jongere interesse heeft om mee te 
doen met een jongerenpanel. Met dat in het achterhoofd is het panel wat hen betreft een diverse 
groep.  
 
In het collegeprogramma staat dat het belangrijk is dat het jongerenpanel een brede 
vertegenwoordiging van de jongeren in Huizen is. Het bereiken van een echt representatieve groep is 
lastig, omdat nu eenmaal niet alle jongeren geïnteresseerd zijn om vrijwillig mee te doen met zoiets 
als een jongerenpanel. Een duidelijk verbeterpunt is wel dat er meer gedaan kan worden aan de 
bekendheid van het jongerenpanel, zodat de er meer jongeren worden bereikt en dat er meer kan 
worden ingezet op het bereiken van de nog ontbrekende groep die hierboven is genoemd. De 
samenwerking met Connect en de consulenten kan verbeterd worden om deze groep te bereiken, ook 
kan een hernieuwde poging gedaan worden met Zicht op Werk, en de ambtenaren die op straat actief 
zijn kunnen op die manier deze jongeren bereiken.  
 
Conclusie: Het jongerenpanel is een diverse groep, maar om deze nog representatiever te maken 
wordt de samenwerking met Connect, Zicht op Werk, jeugdconsulenten, jongerenwerkers en de 
jeugdboa’s verbeterd. Ook heeft het college de wens om de groep te vergroten, daarom zal er meer 
gedaan worden aan de bekendheid van het panel.  
 
3.b. Werving en selectie heeft een formeel karakter. 
Dat de selectie (motivatiebrief en gesprek) tot nu toe een formeel karakter had, vindt het 
jongerenpanel aan de ene kant goed omdat het zorgt voor commitment, aan de andere kant werpt het 
ook een drempel op. De werving, zoals al eerder beschreven kan beter. Om de werving te verbeteren 
moeten er meer posters op scholen worden opgehangen dan eerst en geeft het panel de tip om flyers 
via de mentoren uit te laten delen. Ook helpen posters langs de weg, zou een open avond waar 



 
 

iedereen welkom is een goede manier zijn om jongeren te werven en kan een “hippere” social media 
campagne helpen.  
 
Conclusie: Om meer jongeren te enthousiasmeren voor het jongerenpanel is een bredere aanpak 
nodig dan voorheen.  
 
3.C. Het jongerenpanel komt eens per maand samen. 
De jongeren vinden eens per maand samen komen prima, dat is niet te vaak en niet te weinig.  
 
Conclusie: Het jongerenpanel komt eens per maand samen en vindt dit voldoende. 
 

 

4. Conclusie 

 

Het jongerenpanel wordt als waardevol beschouwd door het panel zelf. Het biedt jongeren een kans 
om op een laagdrempelige manier hun stem te laten horen en zij hebben niet het idee dat er 
momenteel een andere manier is buiten het jongerenpanel om waarop ze dat kunnen doen. Zeker in 
een vergrijste gemeente wordt het kunnen laten horen van je stem als jongere als belangrijk 
beschouwd door jongeren van het panel: ouderen beslissen voor de toekomst, maar jongeren moeten 
met die beslissingen leven. Ambtenaren en organisaties die met het panel hebben gesproken hebben 
aangegeven dat zij het panel succesvol vinden, omdat er een groep jongeren is die met de gemeente 
meedenkt en ook zelf met onderwerpen komt. Het perspectief van het jongerenpanel draagt bij aan de 
vorming van beleid en het biedt de jongeren meer inzicht in de lokale overheid. Het college vindt 
jongerenparticipatie belangrijk en zou graag zien dat dit verder wordt ontwikkeld.   
  
Er wordt grotendeels voldaan aan de doelstellingen en randvoorwaarden die zijn opgesteld in het 
collegebesluit van juli 2021. Wel toont deze evaluatie aan dat er een aantal verbeterpunten zijn:  
 
  1. Er moeten, naast het jongerenpanel, meer jongeren worden bereikt en betrokken bij 
  (beleidsontwikkeling van) de gemeente. Dit wordt meegenomen in het ‘eigentijdser 
  voorlichtingsbeleid’ dat in het collegeprogramma wordt genoemd. Dat wordt verbreed in het 

gemeentelijke communicatieplan dat momenteel gemaakt wordt. 
  2. De inbreng van het jongerenpanel moet zichtbaarder worden in het beleid van de 
  gemeente.  
  3. Portefeuillehouders moeten beter worden meegenomen in de inbreng van het 
  jongerenpanel. 
  4. Er moet gestreefd worden naar het vergroten van de representativiteit/diversiteit en het 

uitbreiden van het jongerenpanel. 
 
Deze punten zullen in de toekomst worden opgepakt om jongerenparticipatie binnen de gemeente 
Huizen te verbeteren en te vergroten. Voor de voortzetting van het jongerenpanel en toekomstige 
evaluatie gelden op basis van deze evaluatie de volgende randvoorwaarden: 
 

- Het panel komt eens per maand bij elkaar en wordt gecoördineerd en begeleid door de 
ambtelijke organisatie, waarbij er ook een uitvoeringsbudget is voor leerzame activiteiten / 
trainingen. 

- Het format van een panel / klankbordgroep aanhouden; dit is laagdrempeliger dan de vorm 
van een jeugdraad.  

- Het panel geeft gevraagd en ongevraagd advies op onderwerpen die de gemeente aandraagt 
en waar zij zelf mee komen. 

- Het blijven promoten van het jongerenpanel binnen de organisatie en vooral ook buiten de 
organisatie. 

- Diverse samenstelling van de groep. 
- Goede communicatie richting portefeuillehouders over wat er op diens onderwerp(en) door het 

jongerenpanel is gezegd. 
- Bestuur en ambtelijke organisatie nemen adviezen van het jongerenpanel serieus in 

overweging. 
- Betere borging van de inbreng van het jongerenpanel in het beleid. 

 
 



 
 

Bijlage 1: Overzicht van bijeenkomsten / onderwerpen die zijn besproken of die nog op de 
agenda staan: 

 
 
 

Datum Onderwerp 

Eerste lichting 

19 januari 2022 Eerste bijeenkomst, ontmoeting burgemeester 
en wethouder jeugd en kennismaking met 
elkaar. 

9 februari 2022 Training debatteren met aansluitend debat met 
(kandidaat) raadsleden in het kader van de 
gemeenteraadsverkiezingen. 

21 maart 2022 Omgevingsvisie 

13 april 2022 Veiligheid in Connect 

30 mei 2022  Mentale gezondheid 

Tweede lichting (helft bestaat uit eerste lichting) 

27 september 2022 Cursus adviesvaardigheden en kennismaking 
met elkaar. 

27 oktober 2022 Bomenbeleid 

1 december 2022 Straatverlichting 

22 december 2022 Jongeren Informatie Punt bij Connect 

25 januari 2023 1e uur: Cultuur, samen met wethouder cultuur.  
2e uur: o.a. op te halen welke onderwerpen de 
jongeren nog meer willen bespreken. 

22 februari 2023 Communicatie richting jongeren vanuit 
gemeente. 

23 maart 2023 Dodenherdenking/Tweede Wereldoorlog onder 
jongeren met het 4 Mei Comité 

11 en 25 april 2023 Evaluatie 

23 mei 2023 Eenzaamheid & Monitor jongeren GGD 

27 juni 2023 Commissiebehandeling Sociaal Domein en 
eventuele nabespreking 

13 juli 2023 Raadsvergadering en eventuele nabespreking 

 
 


